

CJS

CHINESE JOURNAL OF
SOCIOLOGY

上海大学主办

1981 年 10 月创刊

双月刊

2019 年 5 月 20 日出版

社会

社会

SHEHUI
2019-3
第 39 卷

第二届中国出版政府奖
第二届中国政府奖提名奖
中国百强报刊
国家社科基金资助期刊
教育部名刊工程入选期刊
中文社会科学引文索引 (CSSCI) 源刊
全国中文核心期刊
中国人文社会科学核心期刊
美国EBSCO host数据库源刊

3

2019

第
39
卷



万方数据

社会

1981年10月创刊

(双月刊)

2019年第3期 | 总第39卷 | 2019年5月20日出版

专题：文明比较与再造

王铭铭

1 升平之境：从《意大利游记》看康有为欧亚文明论

方洪鑫

57 边城瑞丽公益组织的国际理念与草根精神：
一个道德人类学的探索

专题：新劳工社会学

王程韡 杨坤韵

93 进取与迷思：程序员实习生的职业生活

刘兴花 王 勇

123 劳工输出、跨国生产政治与剥削关系的形成
中国赴日劳工的案例研究

朱雯琤

154 “福柯在叙拉古”：“政治精神性”中的主体性实践

胡安宁

183 主观变量解释主观变量：方法论辨析

程文侠 李 慧

210 革命目标的裂变与群众路线的转向：
1940 年代中共妇女政策的温和化

执期编辑：张 军

WANG Mingming

- 1 The Ambit of Flourishing Peace : Kang Youwei's Perspective of Eurasian Civilizations as Seen in *The Travelogue of Italy*

FANG Hongxin

- 57 NGO Global ,Volunteerism Local : An Exploration of Moral Anthropology

WANG Chengwei YANG Kunyun

- 93 Enterprising and Lost : Professional Lives for Programmer-Interns

LIU Xinghua WANG Yong

- 123 Labor Export ,Transnational Production Politics and the Formation of Exploitation Relationship—A Case Study of Chinese Workers in Japan

ZHU Wencheng

- 154 Foucault in Syracuse : The Subjective Practice in the Political Spirituality

HU Anning

- 183 Explaining One Subjective Variable with Another : A Methodological Clarification

CHENG Wenxia LI Hui

- 210 The Fission of Revolutionary Purpose and the Transformation of the Mass Line : Moderation of Women's Policies of the CCP in the 1940s

Executive Editor :ZHANG Jun